



2023
-
2024

PSL INTERNATIONAL WELCOME DAYS

In addition to the events organized by each PSL school to start off the academic year, the **PSL Welcome Desk** is offering a program of administrative and cultural activities for **new international students**. Meet classmates from other PSL schools, better understand basic French administrative procedures, and have fun discovering Paris with us on the Seine river and in the Quartier Latin ! Spots are limited, so please be sure to sign up soon.

PRE-ARRIVAL WEBINAR AND POST-ARRIVAL ADMINISTRATIVE WORKSHOPS

Intended for degree-seeking international students

Pre-arrival Webinar :

— **For students only*** : Friday, June 23 at 2:00 PM (UTC+2)

* A webinar for researchers (including doctoral students with a contract and/or "passeport talent-chercheur") will take place Thursday, June 22 at 2:00 PM (UTC+2).

Post-arrival Workshops :

— **Session 1** : Friday, September 1 at 4:00 PM

— **Session 2** : Monday, September 11 at 4:00 PM

— **Session 3** : Friday, September 15 at 4:00 PM

— **Session 4** : Monday, September 25 at 4:00 PM

↳ **REGISTER NOW**

Please register for events [on this webpage](#).

↳ **TOOLBOX**

Please bring your computer to the post-arrival workshops. We will give step-by-step instructions on how to [validate your resi-](#)

[dence permit \(ANEF\)](#), register to the French [healthcare system \(Ameli\)**](#), open a [CAF \(Caisse d'Allocations Familiales\)](#) account and apply for the [APL \(Aide Personnalisée au Logement\)](#).

** Doctoral students with a contract are ineligible for the online application and must apply by another procedure. Feel free to email welcomedesk@psl.eu for help.

SUMMER HOTLINE (July 24 - August 23)

Make an online [appointment here](#) or email our student workers (tuteurswd@psl.eu) for help during the summer!

BUDDY PROGRAM

Sign up for our buddy program on partners.psl.eu to be paired with an experienced PSL student who can give you [insight into Parisian student life](#).

INTERNATIONAL RESEARCHERS

If you are an [international researcher](#) (i.e. doctoral student with a contract and/or "passeport talent-chercheur", postdoctoral researcher, lecturer-researcher, visiting fellow), please visit our [dedicated web page](#) or contact us at welcomedesk@psl.eu.

CULTURAL ACTIVITIES

— [Boatride on the Seine river](#) offered after each post-arrival workshop

— September 2 : PSL Walk in the [Quartier Latin](#) followed by ice cream

— September TBD : [Movie night](#) with the ENS Ciné Club

— September-October TBD : [Agora PSL](#) to get to know PSL Student Associations

— October 13 : (Doctoral students) Tour of the [Bibliothèque de l'École nationale des chartes - PSL](#) and Richelieu Library of the Bibliothèque Nationale de France.



2023
-
2024

PSL INTERNATIONAL WELCOME DAYS

En plus des événements de rentrée organisés par chaque école PSL, le **PSL Welcome Desk** propose un programme d'activités administratives et culturelles pour les **étudiants internationaux nouvellement arrivants**. Venez rencontrer des camarades d'autres écoles PSL, essayer de mieux comprendre les procédures administratives françaises et vous amuser à découvrir Paris avec nous sur les bords de la Seine et dans le Quartier Latin. Attention, les places sont limitées, donc inscrivez-vous au plus vite.

WEBINAIRE PRÉ-ARRIVÉE ET WORKSHOP ADMINISTRATIFS POST-ARRIVÉE

Ouverts aux étudiants internationaux inscrits en formation diplômante

Webinaire pré-arrivée :

— **Pour les étudiants*** : Vendredi 23 juin à 14h00 (UTC+2)

* Un webinaire pour les chercheurs (dont les étudiants en doctorat avec contrat doctoral et/ou un "passport talent-chercheur") aura lieu jeudi 22 juin à 14:00 (UTC+2).

Workshops post-arrivée :

— **Session 1** : Vendredi 1er septembre à 16h00

— **Session 2** : Lundi 11 septembre à 16h00

— **Session 3** : Vendredi 15 septembre à 16h00

— **Session 4** : Lundi 25 septembre à 16h00

↳ INSCRIPTIONS

Merci de vous inscrire [sur cette page](#).

↳ BOITE A OUTILS

Amenez votre ordinateur aux workshops post-arrivée. Nous vous guiderons étape-par-étape sur la procédure pour **valider votre titre de séjour** (ANEF), vous inscrire au système français de

sécurité sociale (Ameli)**, ouvrir un compte CAF (Caisse d'Allocations Familiales) et demander les APL (Aide Personnalisée au Logement).

** Les étudiants en doctorat avec contrat ne sont pas éligibles à la demande de droits en ligne et doivent procéder autrement. N'hésitez pas à nous solliciter dans ce cas welcomedesk@psl.eu.

SUMMER HOTLINE (24 juillet - 23 août)

Prenez un **rendez-vous** [ici](#) ou écrivez directement à nos tutrices (tuteurswd@psl.eu). Elles sont présentes pour vous assister durant l'été!

PROGRAMME DE PARAINNAGE

Inscrivez-vous à notre programme de parrainage sur la plateforme partners.psl.eu afin d'être matché avec un étudiant PSL qui peut vous montrer la **vie parisienne estudiantine**.

CHERCHEURS INTERNATIONAUX

Si vous êtes un chercheur international (càd étudiant en doctorat avec contrat et/ou "passport talent chercheur" chercheur en postdoc, enseignant-chercheur, chercheur invité), nous avons une page internet dédiée, ou vous pouvez nous contacter à welcomedesk@psl.eu.

ACTIVITÉS CULTURELLES

— Une **croisière en bateau-mouche sur la Seine** vous est proposée après chaque workshop post-arrivée

— Le 2 septembre : Balade dans le **Quartier Latin** avec glace

— Courant septembre (date à déterminer) : **Soirée film** avec le Ciné Club ENS

— Courant septembre-octobre (date à déterminer) : **Agora PSL** afin de mieux connaître les **associations étudiantes** PSL

— Le 13 octobre : (Pour les étudiants en doctorat) Visite de la **Bibliothèque de l'École nationale des chartes - PSL** et le Site Richelieu de la Bibliothèque Nationale de France.